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رویداد

هنر نزد تهرانیان است و بس؟
ادامه از صفحه اول| پــس از افتضاح 
سرديس ها و شوخی با شباهت آنها در فضای 
مجازی، اين دومين شاهکار شهرداری تهران 
در حوزه فرهنگ و هنر اســت. حوزه ای که 
نه ربطی به محدوديت هــا دارد و نه کمبود 
بودجه. بهانه های مضحکی چون عجله برای 
رســاندن اثر (حرفی که در توجيه  سرديس 
مرحوم جمشيد مشــايخی بيان شد) درباره 
ماه رمضان پذيرفتنی نيســت، چون حتما 
تقويم دم دســت همه مســئولان شهری و 
هنری شــهرداری تهــران بوده! شــفافيت 
-شايد- چاره اين ماجراهای ناراحت کننده 
هم باشــد. وقتی هنرمندی که برای نامش 
بيش از پول، ارزش قايل باشد، بداند که اثرش 
(فرقی ندارد مجســمه اســت يا يک تابلوی 
شــهری) با امضای او روبه روی مــردم قرار 
می گيرد و همــه می دانند که چقدر دريافت 
کرده است، کمی بيشتر از خلاقيت و هنرش 
مايه می گذارد. امتحان کنيد؛ شــايد جواب 

داد!

 

گزارش تصویرى
مجلس روز گذشته مخالفتش را با افزایش قیمت 

بنزین اعلام کرد

بازگشت شکوهمندانه کارت سوخت
هفته گذشــته، انتشــار خبر طرح دولــت براى 
سهمیه بندى بنزین باعث شلوغ شدن پمپ بنزین ها 
و تشکیل  صف هاى طولانى شــد. خبرى که دولت 
بلافاصله آن را شایعه خواند و بعد از آن هم خبر آمد که 
چند نفر از  جمله مسئول روابط عمومى و سخنگوى 
شــرکت پالایش و پخش در این ارتباط بازداشــت 
شــده اند. صحبت از  بنزین و این که قرار اســت در 
آینده چه وضعیتى داشته باشد روز گذشته در جلسه 
غیرعلنى مجلس مطرح شد.  جلسه اى که در آن قرار 
شد قیمت بنزین افزایش نداشته باشد و براى کاهش 
قاچاق سوخت از کشور، نظام  سهمیه بندى سوخت 
احیا شود. على لاریجانى درباره این که سیستم کارتى 
بر روى بنزین اعمال شود گفت:   «حتما سیستم ارایه 
بنزین از طریق کارت سوخت درست است و مجلس 
از آن حمایت مى کند.» او همچنین  گفته در شرایط 
کنونى موثرترین راهکار براى کاهش مصرف سوخت، 
استفاده فراگیر از سوخت  CNG  در  شبکه حمل و 
نقل عمومى و خصوصى اســت «ایــن موضوع جزو 
مطالبات و پیشنهادات نمایندگان در جلسه   غیرعلنى 
امروز مجلــس بود. از ایــن رو وزارت نفت باید از این 

مسأله حمایت کند.» 
اسداالله عباســى، عضو هیأت رئیسه مجلس، هم 
تأکید کرد اقدام دولت براى تغییر نرخ بنزین آن هم 
در شرایط  کنونى کشور به هیچ عنوان به صلاح نیست. 
اکبر ترکى نماینده اصفهان نیز گفته اســت در حال 
حاضر تصمیم  افزایش قیمت بنزین و سهمیه بندى 

منتفى است. 
به گفته بهروز نعمتى، نماینده تهران، در این جلسه 
محمد باقر نوبخت رئیس ســازمان برنامه و بودجه، 
بیژن  زنگنه وزیر نفت، عبدالرضا رحمانى فضلى وزیر 
کشور و فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادى و دارایى 
حضور  داشتند و نعمتى در پاسخ به این سوال که آیا 
احیاى کارت سوخت به معناى سهمیه بندى بنزین 
خواهد بود،  تأکید کرد: «با احیاى کارت ســوخت 
هیچ گونه افزایش قیمت و ســهمیه بندى صورت 
نمى گیرد و به طور فرض  ممکن است فردى در ماه 
90 لیتر مصرف داشته باشد و فرد دیگرى 30 لیتر؛ 
احیاى کارت ســوخت فقط به  منظور جلوگیرى از 
قاچاق و ساماندهى سوخت صورت مى گیرد.»   این 
در حالى اســت که نعمتى توضیح نداده  در صورتى 
که میزان مصرف کارت ها محدودیت نداشته باشد، 
چگونه دولت نســبت به «جلوگیــرى از قاچاق و 
 ساماندهى سوخت» اقدام خواهد کرد و نمایندگان 
دیگر هم هنوز این فرآینــد را توضیح نداده اند و باید 
منتظر  ماند و دید این وضعیت چطور عملیاتى خواهد 

شد. 
همچنین این نماینده مــردم در مجلس دهم در 
پاسخ به این ســوال که آیا ســهمیه بندى بنزین با 
افزایش قیمت  آن تا پایان سال رخ نخواهد داد، تأکید 
کرد: «این تصمیم، تصمیم مجلس با همدلى دولت 

بوده است و باید  اجرایى شود و پایدار خواهد بود.» 

ماجرا

وزیر بهداشــت روز گذشــته با صراحت از برنامه هاى صداوسیما انتقاد 
کرد. برنامه هایى که مناســب حال مردمان  افسرده نیستند و لازم است تا 
این برنامه ها فضاى شادى را براى مخاطبانشان بسازند. سعید نمکى گفته 
بارها از  دوستانش در سازمان صداوسیما خواهش کرده  که تولیدات خود را 
با پیام هاى شادمان کننده به جامعه عرضه  کنند و حال آنکه این درخواست 
تاکنون پاسخ مناســبى دریافت نکرده «اینکه آخر یک سریال از سازمان 
 پزشکى قانونى، سازمان بهشت زهرا، مبارزه با مواد مخدر و فلان بیمارستان 
تشکر کنیم، اشتباه است و اینکه  براى مثال از اخبار جهان، فستیوال هاى 
شادى که در جهان برگزار مى شود را کمتر به مردم نشان دهیم و در  عوض 
تمام غم ها، غصه ها، انفجار و خونریزى را به ذهن خسته مردم منتقل کنیم، 

اشتباه است .  » 
او همچنین گفته در عالم تشــیع، 14 تولد و 13 وفات داریم؛ یعنى یک 
شــادى اضافه براى مردم داریم، اما همه  روزهــا را تبدیل به نوحه خوانى و 
روضه خوانى کردن، اشتباه است. بنده از کودکى با عشق اباعبداالله الحسین 
 (ع) بزرگ شــدم، اما مى دانم که مردمان افسرده نیازمند فضاى شادمان تر 
هستند .   «حدود 30ســال پیش، پروژه  شهر سالم را نوشتیم و در قالب آن، 
نرده پارك ها را جمع کردیم که شــهروندان، فضاى پارك ها را فضاى خانه 
 خود بدانند و به روح نوازى رنگ در فضاهاى مختلف، توجه و تمرکز کردیم 
و الگوى روح نوازى رنگ، توانست  مشکلات بهداشت روان کشور را به طور 
قابل توجهى کاهش دهد» و حالا درخواســت نمکى بار دیگر این اســت 
 تا روان پریشى هاى جامعه جدى گرفته شود و براى آن چاره اى اندیشیده 
شود، چرا که روان هاى افسرده براى  انحراف، اعتیاد و آسیب هاى اجتماعى، 

آمادگى بیشترى دارند و باید با این موضوع مقابله کرد. 
این در حالى است که غلبه چنین فضایى بعضا در مناسبت هاى مذهبى 
افزایش مى یابد و حالا که در آســتانه  ماه رمضان هستیم این تصور وجود 
دارد که بعضى از سریال هاى صداوســیما براى این ماه و به سیاق گذشته 

 ممکن است فضاى حزن را افزایش دهند. بر همین اساس عبداالله گیویان، 
پژوهشگر حوزه  دین و رســانه درباره  برنامه هاى صداوسیما و غلبه حزن و 
اندوه در برنامه هاى این رسانه در ماه رمضان به ایرنا مى گوید: «براى نمونه 
 برنامه ماه عسل در واقع تجارت عواطف مردم است و اینکه چرا باید در ماه 
رمضان پخش شود معلوم نیست.  اینکه خیرخواهى به شیوه اى که در این 
برنامه ترویج مى شود، شیوه مطلوب خیرخواهى باشد هم تردید جدى  دارم. 
به عبارت دیگر، انگار با حضور یک سلبریتى، از عواطف مردم سوءاستفاده 
مى شود. البته من نمى خواهم  تحلیل انگیزه کنم، اما نتیجه نهایى اش این 
مى شــود. در یک ماه، مردم را درگیر عواطفى مى کنند که ظاهرا  عواطف 
انسانى اســت. بعد هم با روش هاى تهاجمى رسانه اى، با گرفتن کلوزآپ و 
درآوردن اشک و نشان دادن  اندوه و مثلا سختى هایى که یک انسان متحمل 

شده، مى خواهند تماشاگر و مخاطب را جذب کنند.» 
محمدتقى روغنى ها، کارشناس رسانه هم به «شهروند» مى گوید مدتى 
است صداوسیما به ســمت برنامه هاى  گفت و گو محور و پخش مسابقات 
پرحاشیه  رفته «تولید سریال ها و فیلم هاى جذاب و جذب مخاطب  براى 
صداوسیما هزینه دارد. هزینه اى که صداوسیما آن را تقبل نمى کند و بیشتر 
به دنبال کسب درآمد  اســت تاجذب مخاطب و ساخت برنامه هاى شاد.» 
او مى گوید نظرسنجى ها درباره برنامه 90 نشــان داد که مردم  همچنان 
تلویزیون تماشا خواهند کرد چنانچه این رسانه برنامه جذاب تولید کند، اما 
متاسفانه این اتفاق  نمى افتد و مدت هاست شاهد سریال طنز فاخر و درست 
از این رسانه نیستیم. «اغلب ســریال ها و فیلم هایى که  پخش مى کنند 
تراژدى است.  هرچند هنوز نسبت دقیق بین پخش فیلم هاى تراژیک از 
سیما و روحیه مردم  مورد بررسى دقیق قرار نگرفته، اما در دیگر کشورهاى 
دنیا این نسبت ثابت شده اســت.» به گفته روغنى ها صداوسیما باید به 
خواست مردم توجه کند. چرا که این رسانه متعلق به مردم است و باید در 

خدمت آنها باشد. 

وزیر بهداشت خطاب به سازمان صداوسیما از آنها خواست تولیداتشان را با پیام هاى 
شادمان کننده به جامعه  عرضه کنند

خسته از تراژدى 
نیازمند شادى و کمدى  

  محمدتقى روغنى ها در گفت وگو با «شهروند»: صداوسیما بیشتر به دنبال کسب درآمد است 
تاجذب مخاطب و  ساختن برنامه هاى شاد

  نیکلاس مادورو رئیس جمهور ونزوئلا در جمع نظامیان کشور

  آتش سوزى در خط انتقال نفت امیدیه ـ اهواز؛ مسدود شدن جاده امیدیه به اهواز

  پست توییترى یکى از اعضاى شوراى شهر تهران

  تصویرى از آیت االله حسینى بوشهرى، امام جمعه قم در کنار مراجعین و منتظر نوبت 
ویزیت پزشک در شبکه هاى اجتماعى مورد توجه قرار  گرفت. 
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رئیس مجلس شوراى اسلامى گفت: مجلس مخالف افزایش قیمت بنزین به خاطر قاچاق سوخت از 
کشور است. اکثر نمایندگان معتقدند براى کاهش قاچاق سوخت از کشور، نظام سهمیه بندى سوخت 
احیا شود. على لاریجانى در این راســتا که موثرترین راهکارهاى کاهش مصرف سوخت ه مى تواند 
باشد، گفت:  براساس مطالب و پیشنهادات نمایندگان در جلسه غیرعلنى استفاده فراگیر از سوخت 
سى ان جى در شبکه حمل و نقل عمومى و خصوصى وجود دارد؛ بنابراین وزارت نفت باید از این مسأله 

حمایت کند.

شروع صفحه آرايی
مدير مسئولسردبيرمعاون سر دبيردبير سرويسصفحه  آرا: ؟؟؟۴۵ / ۱۶

اتمام صفحه آرايی
۱۷ / ۴۵

شروع صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟
اتمام صفحه آرايی:  ؟؟ / ؟؟

در روزهـاى پـس از بروز یک 
حادثـه، کودکان بـه حمایت و 
مراقبت بیشـترى نیـاز دارند. 
ممکن اسـت خیلى بترسـند 
و فشـار زیـادى به آنهـا وارد 

شـده باشد.

طرح روحانى براى انجام اقدامات متقابل در برابر خروج آمریکا از برجام چیست؟

طرح جزء و کل تعهدات بر زمین مانده

بــدون تردیــد 
ناظران  و  رسانه ها 
سیاســى حــوزه 
بــه  بین الملــل 
نشسته اند  انتظار 
تا اقدامات متقابل 
گونــه ایــران در 
خــروج  ســالروز 
توســط  برجام  از 

آمریــکا را نظاره کنند. در ایــن مورد یک مقام 
نزدیک به هیأت نظــارت بر برجام مى گوید که 
«احتمالا دکتر روحانى روز چهارشــنبه هفته 
جارى در گفت وگوى زنــده رادیو و تلویزیونى، 
برنامه هاى مرحله اى ایران براى انجام اقدامات 
متقابل در برابر خــروج آمریکا از برجام را اعلام 
خواهد کــرد.» این مقام ایرانى به ایســنا گفته 
که «برنامه هاى پیش بینى شــده در چارچوب 
بندهــاى 26 و 36 برجام بــوده و فعلا موضوع 

خــروج از برجــام 
مطــرح نیســت.» 
داد:  ادامــه  وى 
«کاهــش جزیى و 
کلى برخى تعهدات 
ایران و آغاز بخشى 
فعالیت هــاى  از 
انجام  که  هسته اى 
چارچــوب  در  آن 
برجام متوقف شــده بود، اولیــن گام ایران در 
واکنش به خروج آمریــکا از برجام و همچنین 
بدعهــدى کشــورهاى اروپایــى در اجــراى 
تعهداتشان اســت.» این مقام خاطرنشان کرد: 
«مقامات اتحادیه اروپا که در یک سال گذشته 
تنها به ارایه وعده هاى اجرا نشده اکتفا کرده اند، 
به صورت غیررسمى در جریان این تصمیم قرار 
گرفته اند.» چهارشنبه 18 اردیبهشت (8 مى)، 

سالگرد خروج آم ریکا از برجام است.

لاریجانى:

 مجلس مخالف 
افزایش قیمت 

بنزین است

 مجلس مخالف 
افزایش قیمت 


